

Title (en)
Window or door fitting

Title (de)
Fenster- oder Türbeschlag

Title (fr)
Ferrure pour fenêtre ou porte

Publication
EP 0838565 A1 19980429 (DE)

Application
EP 97116048 A 19970916

Priority
DE 19644157 A 19961024

Abstract (en)
The fitment comprises a sleeve (2,3) which is rotatably fixed in the round anchor plate (1) has. The sleeve has a square (6) fixed in it and acting upon the closure-piece in the door-leaf or window-casement. A handle (4) turns by its neck (7) on the sleeve. The handle and sleeve are connected with the aid of a bolt (11) axially parallel with the square, movably mounted in the neck and pulled back into a container (10) in the sleeve. A spring-loaded locking bolt (13) dropping into the container when the bolt is pulled back out of the container is movably mounted in the round anchor plate and axially parallel with the square.

Abstract (de)
Ein Fenster- oder Türbeschlag besteht aus einer drehfest am Fenster- bzw. Türflügel gehaltenen Rosette (1), einer drehbar in der Rosette (1) gelagerten Hülsenanordnung (2, 3) mit einem darin befestigten, auf einen im Fenster- bzw. Türflügel angeordneten Verschuß einwirkenden Vierkant (6) und einer mit ihrem Hals (7) drehbar auf der Hülsenanordnung (2, 3) gelagerten Handhabe (4), wobei die Handhabe (4) und die Hülsenanordnung (2, 3) mit Hilfe eines achsparallel zum Vierkant (6) im Hals (7) verschiebbar gelagerten, in eine Aufnahme (10) in der Hülsenanordnung (2, 3) einrückbaren Riegels (11) drehgeschlüssig miteinander kuppelbar sind. Aushebelsicherheit ist bei einem solchen Beschlag gegeben, wenn in der Rosette (1) achsparallel zum Vierkant (6) ein zur Handhabe (4) hin federbeaufschlagter, bei aus der Aufnahme (10) zurückgezogenem Riegel (11) in die Aufnahme (10) einfallender Sperrbolzen (13) verschiebbar gelagert ist. <IMAGE>

IPC 1-7
E05B 13/10

IPC 8 full level
E05B 13/10 (2006.01); **E05B 15/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05B 13/101 (2013.01); **E05B 2015/0066** (2013.01)

Citation (search report)
• [X] DE 3805196 A1 19890831 - GOLDSCHMIDT BAUBESCHLAEGE [DE]
• [XA] DE 9209344 U1 19920903
• [A] DE 4227973 A1 19940303 - GOLDSCHMIDT BAUBESCHLAEGE [DE]
• [DA] DE 3606377 A1 19870903 - GOLDSCHMIDT BAUBESCHLAEGE [DE]

Cited by
CN102575485A; EP1099811A1; US10132103B2; EP2924196A1; WO2011042231A1

Designated contracting state (EPC)
BE DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0838565 A1 19980429; DE 19644157 A1 19980430

DOCDB simple family (application)
EP 97116048 A 19970916; DE 19644157 A 19961024